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Les rendibilitats expressades no pressuposen 
rendibilitats futures

BPA FONS EURO BOND DIVERSIFIED FI
Informació tècnica a 04/06/2013

Data d’inici  07/01/2010

Patrimoni  112.474.446 €

Valor liquidatiu   123,93 €

Rendiment interanual   14,42%

Rendiment 2010 2,04%

Rendiment 2011 0,31%

Rendiment 2012 13,84%

Rendiment 2013 6,35%

TAE 6,50%

BPA FONS US BOND DIVERSIFIED FI 
Informació tècnica a 04/06/2013

Data inici 01/09/2009

Patrimoni 55.954.350 USD

Valor liquidatiu 103,11 USD

Rendiment interanual 4,31%

Rendiment 2010 3,55%

Rendiment 2011 0,90%

Rendiment 2012 6,84%

Rendiment 2013 0,33%

TAE 3,11%

D’ençà de l’arribada del nou ca-
lendari corporatiu al comú d’En-
camp, amb una programació de
sessió de consell cada dos mesos
en el millor dels casos, es van
confirmant les disfuncions en el
funcionament i la transparència
que des del grup socialdemòcra-
ta + Independents ja vam denun-
ciar en aquell moment.  

Heus aquí un exemple prou
evident de com, des de la majo-
ria, posen una informació da-
munt la taula d’una comissió,
que acordarà posteriorment la

junta de govern, però que públi-
cament no sabrem com ha que-
dat la cosa fins al 4 de juliol, que
és quan hi ha programada la pro-
pera sessió de consell.

En la darrera comissió de Jo-
ventut i Esports se’ns va informar
de la supressió del primer torn de
colònies a la Baronia. Aquesta
proposta, com és costum quan
les coses són injustificables, no
anava acompanyada de cap in-
forme tècnic que la justifiqués. 

Quins són els motius que justi-
fiquen aquesta supressió? La res-
posta: és un servei deficitari. Jo
em demano: quant costa allargar
el contracte deu dies a cinc moni-
tors, un cuiner i un ajudant de
cuina? Malauradament, però, ni
els números van saber posar da-
munt la taula! Imagino que deu
ser més car mantenir aquest torn
que contractar una empresa a dit
perquè elabori un pla financer
(28.000 eurets) i s’hagi de tornar a

fer, no de franc precisament, per-
què les xifres que s’havien projec-
tat no eren les que tocaven.

Provin de fer números. Apun-
tem alt i fixem el salari dels moni-
tors, del cuiner i de l’ajudant en
1.300 euros mensuals, per exem-
ple, i després facin la part propor-
cional per a un torn de 10 dies. Si
els ve de gust, poden sumar-hi
despeses de funcionament, que
evidentment que hi són, però
també en poden restar la quota

que haguessin pagat les famílies
dels nens que s’hi haurien inscrit.
Dit això, si la suma que els surt és
superior als sis o set mil euros,
m’ho expliquen.

Si han optat per fer aquestes
operacions matemàtiques juguin
net i, sobretot, posin a l’altra ban-
da del full el pes econòmic que
representa que els nens de la
nostra parròquia puguin gaudir
d’aquesta activitat amb una fun-
ció social i pedagògica que segu-

rament no desenvoluparan en al-
tres moments de l’estiu, mentre
els pares treballen, per exemple.

En conclusió, cada cop tinc
més clar que continuarem patint
la visió esbiaixada d’UP+DA que
si un servei públic no genera un
benefici econòmic s’ha de supri-
mir. I aquest és el mal: no saber
desxifrar que hi ha accions que
tenen un benefici social o educa-
tiu, per exemple, que els asseguro
que a la llarga reverteix directa-
ment sobre el benefici econòmic
que en volen extreure. 

I per acabar-ho d’adobar, el re-
sultat final del debat de supressió
del primer torn de colònies a la
Baronia que hem volgut fer pú-
blic, el coneixeran el 4 de juliol.
Ara, només ens queda confiar
que la majoria d’UP+DA ho hagi
posat tot a la balança i que el dia
4 de juliol no haguem de dema-
nar-los explicacions perquè, ves
per on, ja fóra massa tard per pro-
gramar aquest torn de colònies.
Casualitat?

No saber desxifrar que hi ha accions que tenen un benefici social o educatiu; aquest és el mal

la tribuna

Conseller del PS + Independents al comú d’Encamp

JOAN SANS URGELL

� JOAN BABOT

Amb relació a les informacions
aparegudes en el seu Diari refe-
rents al canvi d’orientació i pro-
jecte de secundària de l’Escola
andorrana a comptar del proper
curs escolar, he de manifestar-li
el meu complet desacord amb la
informació apareguda darrera-
ment en el seu Diari. Efectiva-
ment, m’adono que no es men-
ciona en cap de les informacions
aparegudes el tema més impor-
tant i que arrossegarà tota una
generació d’alumnes d’Andorra,

que és el canvi en l’orientació i
d’estructura de l’estudi per als
alumnes de secundària a partir
del proper curs. Això sí, una cosa
més simple de mencionar com
els iPads, el seu cost per a les fa-
mílies o el nom del distribuïdor,
de tot això vostè en fa la notícia
central, quan al meu entendre,
això és l’element secundari en el
canvi. En lloc vostè informa com
funcionarà el nou sistema el pro-
per curs, quin grau de formació
han tingut els nostres mestres per
estar preparats, on s’ha inspirat la
direcció de l’Escola andorrana

per aplicar el nou sistema, quins
són els països que ja tenen el nou
sistema implantat i quin grau de
satisfacció tenen els alumnes, o
bé encara, com millorarà l’educa-
ció dels alumnes en un futur prò-
xim. Tampoc informa del grau de
satisfacció dels pares de l’Escola
andorrana per la nova mesura.
Només llegeixo comentaris nega-
tius de persones que no hi estan
d’acord, i sempre al voltant de la
compra de material informàtic.
M’agradaria saber com ha elabo-
rat la informació que vostè publi-
ca al Diari. Jo personalment vaig

assistir amb la meva dona a una
de les reunions informatives i la
lectura al seu Diari no correspon
a la realitat que la directora ens va
explicar. He parlat amb molts pa-
res que estan satisfets i contents
del nou sistema, implantat en al-
tres països i amb resultats posi-
tius ben contrastats. Sinònim de
progrés i de canvi en moments
difícils. Una vegada més, haurí-
em de donar més valor a un dels
puntals de la societat andorrana,
que és el nostre sistema educatiu,
tan lloat en altres països o regions
i en canvi sovint menyspreat o

banalitzat dintre de casa nostra.
Això també ho podríem aplicar a
la sanitat pública andorrana.
Com a pare d’un alumne de l’Es-
cola andorrana em satisfà que la
nostra escola iniciï un procés de
canvis estructurals. Que hi hagi
directius de l’Escola andorrana
amb la sensibilitat i coneixement
suficient per poder engegar un
procés de canvi i obertura. Des
d’aquestes línies els felicito a tots
ells i els animo a continuar perse-
verant en la recerca de nous rep-
tes que facin d’Andorra el país de
l’excel·lència.

la veu del lector

Qüestió de benefici mal entès

JO EM DEMANO: QUANT

COSTA ALLARGAR EL

CONTRACTE DEU DIES A

CINC MONITORS, UN

CUINER I UN AJUDANT?

QUINS SÓN ELS

MOTIUS QUE JUSTIFIQUEN

AQUESTA SUPRESSIÓ? 
LA RESPOSTA: ÉS UN

SERVEI DEFICITARI


